
PROTOKÓŁ NR 28/09

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej,

które odbyło się 14 stycznia 2009 roku

w Biurze Rady Miejskiej.

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 9:00. Uczestniczyli w nim:

Członkowie Komisji:

1. Roman Kołodziej – Przewodniczący Komisji,

2. Genowefa Pohoska,

3. Zofia Ujma,

4. Tadeusz Cwynar,

5. Andrzej Machnica,

6. Henryk Płoński.

Nieobecni usprawiedliwieni: Anna Klepacz, Ewa Pędziwiatr.

Zaproszone osoby:

7. Bizunowicz Krzysztof,

8. Szczudłowski Witold,

9. Cyrek Józef,

10. Górecki Mirosław.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2.  Uzasadnienie podwyżki stawek za wywożenie i składowanie odpadów komunalnych (Pan Cyrek, 

Pan Szczudłowski).

3.  Wystąpienie  Pana  Bizunowicza  odnośnie  nowych  pozycji  cenowych  za  usuwanie  śmieci  od 

mieszkańców Kowar.

4. Prezentacja II etapu robót przez KSWiK.

5. Sprawy różne (boisko „Orlik”, forma działania ZEZK-u, kompleksowe sprzątanie miasta).

6. Zakończenie.

Ad. 1 Posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący 

Komisji Roman Kołodziej.

Ad. 2 Podobnie jak na poprzednim posiedzeniu pracownik wysypiska zawiadujący tą firmą - Pan 

Cyrek tłumaczył powód podwyżki za składowanie i wywóz odpadów. Główną przyczyną podwyżki są opłaty 

marszałkowskie, które zostały zwiększone zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dn. 18 października 

2008 roku. W porównaniu do innych ościennych gmin, podwyżka w gminie Kowary jest jedną z najniższych. 

Dyrektor  Szczudłowski  szeroko  i  dobitnie  wyjaśnił  powody  podwyżki,  konkludując,  że  zgodnie  z 

Zarządzeniami  Unii  Europejskiej  wszystkie  gminy  w  Polsce  będą  musiały  korzystać  z  wysoko 
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wyspecjalizowanych wysypisk śmieci, na których ma dochodzić do przetwórstwa odpadów na komponenty 

paliwowe. Na wysypisku ZGK pracuje obecnie 60 osób. Podwyżka dotyczyć będzie mieszkańców w wielkości 

60 groszy miesięcznie, co w skali roku daje 7 zł 20 gr na osobę. 

Ad. 3 Pan Bizunowicz przedstawiciel (współwłaściciel) BIM-u zaproponowaną podwyżkę za wywóz 

śmieci od mieszkańców z 8,50 zł na 9,37 tłumaczył tym, że śmieci z pojemników odbierane są cztery razy w 

miesiącu, podwyżka rzędu 0,87 zł nie jest wysoka. W gminach ościennych cena za te usługi jest zbliżona i 

śmieci wywożone są dwa razy w miesiącu. Radny P. Kołodziej poruszył kwestię referendum „śmieciowego”, 

którego skutki do tej pory nie weszły w życie.

W odpowiedzi od P. Burmistrza usłyszano,  że wciąż trwa oczekiwanie na Ustawę Rządową o gospodarce 

śmieciowej (Pan Szczudłowski). Pan Kołodziej zapytał, czy musi być ogłaszany przetarg przez ZEZK na usługi 

sprzątania  miasta,  skoro  można przedłużyć umowę z  BIM-em? Zebrani  członkowie Komisji  jednogłośnie 

uznali, że należy prosić P. Perłowską o podstawę prawną, na mocy której rozwiązała umowę z BIM-em.  

Ad.  4  Następnie  P.  Burmistrz  przedstawił  zebranym  prezentację  II  etapu  zaawansowania  robót 

KSWiK. Zaangażowane do tej pory środki to 37,6 mld euro.

Prezentacja przedstawiona była 07.01.2009 r. w siedzibie KSWiK w Mysłakowicach. 

Ad.  5  W  sprawach  różnych  Przewodniczący  P.  Kołodziej  przedstawił  pismo  mieszkańców  ul. 

Górniczej, którzy zwracali się o bonifikatę przy wykupie lokalu mieszkalnego.

Ponieważ aparat szacunkowy na ten lokal stracił ważność (robiony był w sierpniu 2006 r.) należy dokonać 

nowej wyceny lokalu, a obecnie nie można udzielić żadnej odpowiedzi.

W sprawie usytuowania boiska „Orlik” P. Burmistrz odpowiedział, że zaawansowane roboty w tym temacie 

trwają,  aby nie było zastoju w uzyskaniu wszelkich zezwoleń i  załatwieniu formalności  została podpisana 

umowa dzierżawy na grunt pod boisko z TBS-em, następnie po wejściu planu zostanie zrealizowana zamiana 

gruntu miejskiego z TBS-em.

Przewodniczący Komisji spytał, w jakiej formie będzie działał ZEZK? Dyrekotr P. Perłowska odpowiedziała, 

że w takim kształcie,  jak obecnie musi  istnieć do końca roku bilansowego, Ustawa natomiast przewiduje 

możliwość funkcjonowania w obecnych warunkach do końca 2009 roku.

Odnośnie  propozycji  radnego  P.  Kołodzieja  dotyczącej  zawarcia  kompleksowej  umowy  na  sprzątanie  i 

odśnieżanie miasta na okres 3 lat, P. Burmistrz stwierdził, że należałoby uwzględnić dodatkowe wyniki prac 

interwencyjnych,  które również mają wpływ na wygląd miasta.  „Do kwoty 211 tys.  euro można rozważać 

temat”, tak stwierdził P. Burmistrz.

Na pytanie Pani Pohoskiej, „czy cena paliwa ma wpływ na opłaty za wywóz śmieci?”. P. Bizunowicz stwierdził, 

że głównym elementem podwyżki jest opłata marszałkowska.      

Na tym posiedzenie zakończono. 

Wnioski Komisji:

1. Komisja Gospodarki Komunalnej nie wnosi uwag do proponowanej podwyżki cen za wywóz śmieci 

przez BIM.
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2. Komisja Gospodarki Komunalnej wnioskuje do Przewodniczącego RM, aby od Dyrektor ZEZK-u 

uzyskał podstawę prawną, z powodu której rozwiązała wieloletnią umowę z PHiU „BIM”.

3.  Odnośnie  mieszkańców  ul.  Górniczej,  którzy  zwracali  się  o  bonifikatę  na  wykup  mieszkania, 

Komisja nie podjęła żadnej decyzji, gdyż aparat szacunkowy na ten lokal robiony był w sierpniu 2006 r. i 

stracił ważność, należy więc dokonać nowej wyceny mieszkania.

Protokołowała:                                                                                                     Przewodniczący 

Zofia Ujma                                                                                             Komisji Gospodarki Komunalnej
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